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Úvodní setkání Řídicího výboru Integrovaného plánu rozvoje 

HSOÚ Králíky 
 

Termín a místo: 25. června 2025, 10–13 hodin, Sál zastupitelstva MěÚ Králíky  

Účast: Členové ŘV HSOÚ Králíky (omluva I. Vanická), J. Holeček (Pk), M. Janovský (Pk), M. Vitková (Pk), 

K. Štefančová (RRA PK), D. Barták (Pk) 

Program ŘV: 

1. Přivítání, úvodní slovo a seznámení členů ŘV – Ing. Václav Kubín (předseda ŘV) 

2. Představení konceptu rozvoje HSOÚ, úlohy a složení ŘV včetně jeho statutu – Mgr. Miroslav Janovský 

3. Základní představení Integrovaného plánu rozvoje ORP Králíky – závěry z analýz a představení 

návrhové části – Mgr. Jan Holeček 

4. Příklady dobré praxe – pilotní projekty HSOÚ Česká Třebová, Moravská Třebová – Mgr. Klára 

Štefančová 

5. Téma rozvoje cestovního ruchu – Mgr. Miroslav Janovský 

6. Stručný plán následných aktivit do konce roku 2025 – Mgr. Jan Holeček 

7. Shrnutí zasedání Řídicího výboru a závěrečná slova – Mgr. Miroslav Janovský a Ing. Václav Kubín/ 

JUDr. Martin Netolický, Ph.D. 

 

1. Přivítání, úvodní slovo a seznámení členů ŘV  

Moderátor ŘV Jan Holeček přivítal všechny přítomné a nastínil hlavní body programu zasedání. 

Informoval, že Martin Netolický, hejtman Pk a místopředseda ŘV, se k jednání připojí později. V. Kubín 

následně přivítal přítomné členy ŘV HSOÚ Králíky na ustanovujícím zasedání. 

J. Holeček vybídl s ohledem na úvodní setkání ŘV všechny přítomné ke krátkému představení s tím, že 

z nominovaných členů ŘV se omluvila I. Vanická za organizaci MAS Orlicko, z. s. 

 

2. Představení konceptu rozvoje HSOÚ  

Miroslav Janovský představil komplexní podporu hospodářsky ohrožených regionů Pardubického kraje. 

Na úvod vysvětlil samotný termín „hospodářsky a sociálně ohrožená území“, z čeho vychází a jaké má 

charakteristické znaky. Pokračoval přehledem nástrojů, kterými Pardubický kraj ve spolupráci s mnoha 

různými partnery (jako jsou RRA PK, P-PINK, CzechInvest, UPCE, Hospodářská komora) usiluje 

o podporu rozvoje HSOÚ regionů.  Upozornil, že principy územní dimenze se odráží i v krajských 

dotačních programech Pardubického kraje, který se ve své podpoře HSOÚ dále zaměřuje také na 

personální kapacity nebo zajištění špičkových expertů na vybraná témata. Představil pilotní projekty 

podpory rozvoje HSOÚ Česká Třebová a Moravská Třebová, které probíhají již třetím rokem a mají 

značný ohlas. V tomto ohledu je možné říct, že Pardubický kraj je mezi kraji ČR lídrem v podpoře HSOÚ, 

což při své návštěvě Pardubického kraje a následně ve svém novoročním projevu kvitoval i prezident 

ČR.  
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Na národní úrovní se zatím podařilo propsat HSOÚ do výzev IROP na podporu cestovního ruchu 

(81. a 82. výzva), bonifikaci pro HSOÚ pak uplatňuje také MMR ve svých dotačních titulech. Snahou je 

propsat podporu HSOÚ i do programového období 28+. Na závěr krátce představil plánované Fondy 

HSOÚ. 

 

3. Základní představení integrovaného plánu rozvoje ORP Králíky, úlohy a složení ŘV včetně 

jeho statutu  

Na informace M. Janovského navázal J. Holeček představením Řídicího výboru, jeho funkce a cílů. 

Výchozím dokumentem je přitom Statut Řídicího výboru HSOÚ Králíky, který byl před jednáním zaslán 

všem členům ŘV jako podklad.  

Na výzvu J. Holečka k případným doplňujícím otázkám reagoval P. Mareš (Červená Voda) dotazem 

k zastoupení firem v ŘV. Dle J. Holečka je současné složení ŘV prvotním návrhem, pokud bude ŘV 

souhlasit, je možné vybrané firmy přizvat a složení ŘV rozšířit. Další variantou je ustanovení PS 

Podnikání. Výhodou by bylo širší zastoupení z řad podnikatelů, ti by pak vybrali svého zástupce do ŘV. 

V reakci na dotaz M. Daňka bylo doplněno, že jednací řád pro ŘV není předpokládán, opět je možnost 

jeho návrh pro ŘV vypracovat, pokud by se na tom členové ŘV usnesli. Došlo ke shodě, že v tuto chvíli 

není potřeba. 

V. Kubín následně vyzval členy ŘV ke schválení Statutu ŘV. Přítomní členové ŘV jednohlasně přijali 

usnesení: Řídicí výbor HSOÚ Králíky schvaluje návrh statutu Řídicího výboru. 

J. Holeček pokračoval představením přístupu k tvorbě, procesu vzniku a hlavních 

výsledků Integrovaného plánu rozvoje území SO ORP Králíky. Návrhovou část k integrovanému plánu 

všichni obdrželi společně s úvodní pozvánkou. 

J. Holeček po konci představení plánu vyzval všechny přítomné k případným otázkám a diskusi. P. Mareš 

požádal o bližší specifikaci u strategických aktivit v návrhové části Integrovaného plánu (zodpovědná 

osoba, délka trvání atp.). K dané specifikaci dojde na základě dalších schůzek V. Čapka s aktéry v území. 

Do budoucna bude do těchto aktivit více propsáno i téma cestovního ruchu, i v návaznosti na avizovaný 

projekt Pardubického kraje Rozvoj udržitelného cestovního ruchu regionu Králicko.  

J. Holeček dále písemně vypořádá připomínky k návrhové části IP ze strany M. Kose (Městské muzeum 

Králíky). Členové ŘV se shodli, že důležitým tématem je mj. řešení přístupnosti (nejen bezbariérovosti) 

turistických atraktivit. A. Horáková (Destinační společnost Východní Čechy) v tomto ohledu nabízí 

školení od expertů CzechTourism.  K. Štefančová (RRA PK) připomněla KDT – průběžná výzva je otevřená 

do 31. 10. 2025, 10% spolufinancování.  

Následně bylo členy ŘV jednohlasně přijato usnesení: Řídicí výbor HSOÚ Králíky bere na vědomí 

aktuální podobu Integrovaného plánu rozvoje území SO ORP Králíky a stanovuje termín pro 

dodatečné připomínky na 10. 7. 2025. 

Připomínky zaslat na martina.vitkova@pardubickykraj.cz. 

 

4. Příklady dobré praxe – pilotní projekty HSOÚ Česká Třebová, Moravská Třebová  

Klára Štefančová, ředitelka RRA Pk, představila hlavní aktivity a dobrou praxi z již realizovaných ORP, na 

kterých pracuje expertní tým a další zainteresované subjekty již třetím rokem.  

https://dotace.pardubickykraj.cz/grants
https://dotace.pardubickykraj.cz/grants
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V. Kubín kvitoval seminář pod vedením Tomáše Avrata, který proběhnul 23. 6. 2025 ve Svitavách na 

téma Reputace místa / Dobrá adresa jako výhoda. K. Štefančová jeho slova přivítala a informovala, že 

na základě kladné odezvy na tento seminář je na podzim plánováno jeho pokračování. 

M. Vitková členům ŘV zašle přehled seminářů a workshopů realizovaných v HSOÚ Česká Třebová 

a HSOÚ Moravská Třebová, který by mohl sloužit jako inspirace pro výběr témat seminářů a workshopů 

pro region Králicka.  

 

5. Téma rozvoje cestovního ruchu  

M. Janovský na úvod představil východiska, ze kterých je možné v regionu Králicka vycházet, a nastínil 

problémy, které by bylo vhodné v tomto ohledu řešit. Zmínil mj. přetížení dopravy, kde existuje 

potenciál zavést kyvadlovou dopravu, která by v pravidelných intervalech obsloužila hlavní atraktivity 

regionu, bylo by také vhodné zvážit vybudování záchytných parkovacích ploch v okolí obce 

Králíky/jednotlivých atraktivit CR. Bude proto zpracován generel dopravy. Je nutné zlepšit ubytování 

a gastronomii v oblasti, nabídnout zážitky a příběhy. Problémem je odliv mladé inteligence, 

i v návaznosti na nízkou nabídku vzdělávacích oborů. V potaz je potřeba vzít ochranu přírody. Jedním 

z dalších témat bylo i vytvoření cyklostezky. Velmi důležitý je směr k Polským sousedům, je to velký stát 

s velkým potenciálem. 

Otázku vytvoření chybějící strategie udržitelného cestovního ruchu regionu Králicko by měl pomoci 

vyřešit projekt Rozvoj udržitelného cestovního ruchu regionu Králicko, který Pardubický kraj předložil 

do výzvy z Programu švýcarsko-české spolupráce.  

Další dotační možnosti zahrnují 81. výzvu IROP – Cestovní ruch nebo PORR – Podpora rozvoje 

hospodářsky a soc. ohrožených území. Za ORP Králíky došlo ke shodě předložit do PORR společný 

projekt na revitalizaci veřejného prostranství u poutního kláštera. M. Daněk (MMR) zdůraznil, že 

alokace určená na ORP zůstane v území, v případě nedočerpání v tomto kole výzvy je plánováno 2. kolo, 

předpokládá se i zapojení Regionálních stálých konferencí.  

Pro rozvoj ORP je nezbytná součinnost a spolupráce všech subjektů, vytvoření ekosystému, kde se 

jednotlivé subjekty využívají navzájem, členům ŘV byl proto předložen návrh na vytvoření Pracovní 

skupiny pro rozvoj cestovního ruchu HSOÚ Králíky 

Následně bylo členy ŘV jednohlasně přijato usnesení: Řídicí výbor HSOÚ Králíky ustanovuje Pracovní 

skupinu pro cestovní ruch.  

M. Vitková v následujících týdnech zašle členům ŘV prvotní návrh složení PS, v roli předsedkyně PS by 

mohla působit Mgr. Petra Šimečková, radní Pk zodpovědná za majetek a cestovní ruch. 

Dalším tématem byla studie kapacitního silničního propojení ČR – PL, kterou Pardubickému kraji 

v uplynulých týdnech prezentovalo ŘSD, včetně variantních řešení. M. Netolický zdůraznil, že klíčové je 

především zajistit transit sever – jih a dostat trasu mimo sídla. Přítomní členové ŘV se shodují, že je 

také nutné prosazovat variantu, kdy 1. fází budou obchvaty sídel. 

P. Vrzal se v návaznosti zeptal, zda jsou připravené průmyslové plochy k podnikání? J. Holeček souhlasil, 

že je ideální čas přemýšlet o relevantních návrzích na úpravu územních plánů obcí, začít řešit aktivní 

majetkovou politiku obcí a začít nad tímto tématem vzájemně spolupracovat. V. Kubín ujistil, že 

průmyslové zóny jsou k dispozici a kapacity jsou také v rámci brownfieldů. 
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6. Stručný plán následných aktivit do konce roku 2025  

J. Holeček stručně přiblížil následné kroky podpory rozvoje ORP do konce roku 2025 a po konci 

prezentace vyzval všechny přítomné k případným otázkám a diskusi. 

M. Daněk (MMR ČR) vysvětlil proces identifikace HSOÚ ze strany MMR s tím, že v nedávné době do 

seznamu přibylo 7 dalších ORP označených jako HSOÚ. Snahou MMR je, aby počet HSOÚ naopak klesal, 

tedy aby se rozvojové podmínky v regionech zlepšovaly. Do budoucna je možné, že mezi kategorie 

v rámci Strategie regionálního rozvoje 21+ přibyde nová kategorie: příhraniční oblasti. Zdůraznil, že 98 

% národních dotačních titulů jde mimo MMR ČR, je tedy nutné v maximální míře usilovat o propsání 

územní dimenze i do těchto titulů. Upozornil, že v programovém období 28+ můžeme očekávat jen 

poloviční alokaci oproti 2021+. Je proto nutné hledat nové nástroje podpory HSOÚ.  

M. Netolický navázal zdůrazněním, že principy koheze se v reálu nedaří naplňovat (ani na ČR, ani na EU 

úrovni), rozdíly mezi regiony se prohlubují. Měl by být uplatňován především princip solidarity, tedy 

podporu směřovat regionům, které se samy z existujících problémů nedostanou. Přerozdělování musí 

mít jasný cíl a směr, aby mohlo být efektivní a mít skutečný dopad. Toto pojetí si ostatní rezorty vedle 

MMR zatím nevzaly za své, rozdrobená podpora však nemá větší efekt. 

Informoval přítomné o novém nástroji Pardubického kraje – Návratná finanční pomoc (cca 100 mil. Kč 

alokace), který je určen na strategické projekty – a znovu připomněl další nástroje podpory, které Pk 

vynakládá směrem k HSOÚ regionům (dotační politika Pk, fondy HSOÚ, expertní tým HSOÚ, semináře 

a workshopy, pomoc s projektovým řízením) ve snaze tato území stimulovat. Zároveň upozornil, že 

vymezení na úrovni ORP není vhodné, protože může zastínit problémy na nižší úrovni, mnohem 

vhodnější by bylo vymezení na úrovni POÚ (viz v Pk Třemošnice, Chvaletice, Skutečsko). 

Snahy Pardubického kraje je potřeba chápat jako nabídku, podání pomocné ruky, je na samotných 

regionech, jak se jí chopí. 

 

7. Shrnutí řídicího výboru a následných aktivit  

V. Kubín na závěr poděkoval přítomným za účast a aktivní přístup k řešení problematiky HSOÚ. Další 

setkání ŘV se uskuteční na podzim 2025. 


